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ROMANIA 
JUDETUL BACAU 
COMUNA CASIN 
CONSILIUL LOCAL 
 

PROCES  VERBAL 
 
           Incheiat astazi 26.04.2023,ora 10,00  in sedinta ordinara a Consiliului local a comunei 
Casin,judetul Bacau,convocata in baza Dispozitiei nr.85/21.04.2023 data de Primarul comunei 
Casin.Procedura de convocare a consiliului local s-a facut in scris . Proiectele de pe  ordinea de zi 
sunt anexa la documentul de convocare (invitatii). Proiectul ordinii de zi a sedintei consiliului local s-
a adus la cunostinta locuitorilor comunei, prin afisare la sediul institutiei si prin afisare pe pagina de 
internet.  
Sedinta se desfasoara la sediul Consiliului local ,la ora 10,00.  
Sedinta consiliului local se desfasoara legal in prezenta majoritatii consilierilor locali in functie. 
Prezenta consilierilor este inregistrata in condica de prezenta, tinuta de secretarul general al comunei. 
          La sedinta au participat 13  consilieri din cei 13 in functie. Presedinte de sedinta este ales 
doamna Rentea Georgiana-Mirela,  pe o perioada de trei luni :  februarie, martie, aprilie 2023 . 
        Secretarul general al comunei  supune la vot procesul-verbal al sedintei anterioare, din data de 
23.03.2023 si acesta se aproba in unanimitate cu 13 voturi. 
      
          I se da cuvantul d-lui primar sa prezinte ordinea de zi a sedintei, iar presedintii comisiilor de 
specialitate prezinta raportul de avizare la fiecare proiect de hotarare .  
 
1.Proiect de hotarare privind rectificarea bugetului local. Initiator : primar. 

Materiale : - referat aprobare primar  
          - raport specialitate contabil Cojocaru Marcela; 

            - raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
2.Proiect de hotarare privind aprobarea contului de executie bugetara pe trimestrul I din anul 
2023 al comunei Casin, judetul Bacau. Initiator : primar. 

 Materiale : - referat aprobare primar  
          - raport specialitate contabil Cojocaru Marcela; 

              - raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
3.Proiect de hotarare privind aprobarea contractarii unui imprumut in valoare de 1.300.000 
lei. Initiator : primar. 

Materiale : - referat aprobare primar  
          - raport specialitate contabil Cojocaru Marcela; 

              - raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
4.Proiect de hotarare privind aprobarea  ,, Planului anual si de perspectiva pentru 
asigurarea resurselor umane ,materiale si financiare destinate prevenirii si gestionarii 
situatiilor de urgenta “al comunei CASIN. Initiator : primar. 
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Materiale : - referat aprobare primar  
         - raport specialitate sef SVSU Gosav Ionut 

             - raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
             - raportul comisiei pentru  administratie publica,juridica,apararea ordinii  si linistii publice ,a 

drepturilor cetatenilor;   
5.Proiectul de hotarare privind  aprobarea concesionarii prin negociere directa in 
beneficiul doctorului uman Huzum-Comanici Mariana a doua spatii din imobilul 
‘’  Dispensar uman medical ‘’ din sat Casin, comuna Casin, judetul Bacau  utilizate in 
scopul desfasurarii  activitatilor medicale. Initiator : primar. 

Materiale : - referat aprobare primar  
          - raport specialitate consilier juridic Radu Maria-Daniela; 

              - raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
6.Proiect de hotarare privind stabilirea salariilor de baza pentru functionarii publici si 
personalul contractual din  cadrul familiei ocupationale “Administratie”din aparatul  de 
specialitate al primarului  comunei Casin, judetul Bacau. Initiator : primar.  

Materiale : - referat aprobare primar  
         - raport specialitate secretar general 

             - raportul comisiei pentru  administratie publica,juridica,apararea ordinii  si linistii publice ,a 
drepturilor cetatenilor;   

-  raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
7.Proiect de hotarare privind aprobarea actualizarii indicatorilor tehnico-economici de la 
obiectivul “Construire Biserica Ortodoxa “Nasterea Maicii Domnului si Sfanta Mucenita 
Sofia” sat Curita, comuna Casin, judetul Bacau, conform Ordonantei nr.15/2021 privind 
reglementarea unor masuri fiscal-bugetare pentru ajustarea preturilor contractelor de achizitie 
publica. Initiator : primar. 

Materiale : - referat aprobare primar  
          - raport specialitate consilier achizitii publice, doamna Magureanu Mihaela; 

              - raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
8. Proiect de hotarare privind indexarea impozitelor si taxelor locale pentru anul 2024. 
Initiator : primar. 

Materiale : - referat aprobare primar  
          - raport specialitate inspector Ticuleanu Luminita; 

              - raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
9.Proiect de hotarare privind modificarea si completarea HCL nr.80/15.12.2021 privind 
majorarea impozitelor si taxelor locale pe anul 2022. Initiator : primar. 

Materiale : - referat aprobare primar  
          - raport specialitate inspector Ticuleanu Luminita; 
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              - raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, 
administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia 
mediului,servicii si comert; 
 
10.Proiect de hotarare privind analiza stadiului de  inscriere a  datelor in registrul agricol  
si a stabilirii masurilor pentru eficientizarea acestei activitati . Initiator : primar. 

Materiale : - referat aprobare primar  
         - raport specialitate secretar general 

             - raportul comisiei pentru  administratie publica,juridica,apararea ordinii  si linistii publice ,a 
drepturilor cetatenilor;   

 
Se suplimenteaza ordinea de zi cu : 
 
11.Proiect de hotarare privind respingerea modificării/ajustării tarifelor propuse de către 
S.C. COMPANIA ROMPREST SERVICE S.A., de către UAT-urile membre, parte  în contractul 
de concesionare pentru delegarea gestiunii serviciilor de colectare și transport deșeuri 
municipale în județul Bacău nr. 180/2957/ 06.05.2015. Initiator : primar. 
12. Proiect de hotarare privind includerea teritoriului UAT COMUNA CASIN in 
parteneriatul LEADER „GAL VALEA TROTUSULUI ”  pentru implementarea  Strategiei de 
Dezvoltare Locala  cu finanțare prin Planul Strategic  2023-2027. Initiator : primar. 
13.privind aprobarea participării Unității Administrativ Teritoriale comuna Cașin la 
“Programul privind casarea autovehiculelor uzate”   
 
     Ordinea de zi suplimentata se supune aprobarii si aceasta se aproba cu unanimitate de voturi. 
     Domnul Slabu cere voie sa plece deoarece are niste probleme in familie de sanatate. Este de acord 
cu toate punctele de pe ordinea de zi. Se aproba. 
     Domnul primar - mai aduce cateva lamuriri :  
- la proiectul cu imprumutul face precizarea ca vrea sa termine lucrarea - gaze in Curita, anul acesta. 
Daca nu avea acele executari silite de achitat dar, ca sa nu mai prelungeasca si in anul urmator , ca nu 
stia cine va castiga licitatia la gaze , cea din Mures, faptul ca avem constructorul bun si vrem sa 
terminam aceasta lucrare trebuie sa aprobam acest credit , ca sa ducem la bun sfarsit in acest an ca in 
iarna, oamenii din Curita sa se bucure de aceasta utilitate. Banii ii recuperam la finalul lucrarii prin 
receptia facuta de la Del Gaz Grid . A mai fost si in mandatul trecut facut credit, mai fac si alte 
primarii credite si solicita consiliului local aprobarea acestui credit. 
- la proiectul cu concesionarea dispensarului uman, doamna doctor Huzum isi doreste sa deschida un 
punct de lucru la Casin si este in beneficiul cetatenilor sa avem medic de familie. 
     Domnul Soroiu - il intrerupe si il intreaba , daca tot e la punctul asta, pe cati ani  intentioneaza sa 
concesioneze spatiul din dispensar. I se raspunde 15 ani.  
     Continua domnul primar :  la proiectul cu modificarea HCL privind impozitele si taxele locale pe 
anul 2022 nu se modifica nimic, doar ca auditul ne-a pus sa facem o mentiune ca taxa pe cladire  
cuprinde si majorarea cu 10% rezultand coeficientul de 1.65%. 
- la proiectul cu analiza registrelor agricole, mai mentioneaza ca mai e de completat cu denumiri de 
strazi, CNP-uri, prenumele trecut incorect, initiala tatalui nu este intotdeauna trecut,lipsa semnaturi 
declarant,capitole necompletate, etc….o sa completeze. Oricum, a facut progrese de cand a venit 
doamna Alexandru si doamna Milica completeaza mai repede de cand a venit doamna Alexandru 
Andreea. 
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     Doamna presedinte de sedinta - da cuvantul la dezbaterea proiectelor de hotarare si inscrierea la 
cuvant. 
     Domnul Soroiu - Astazi pe ordinea de zi s-au adunat multe proiecte, adurat destul de mult, asta 
inseamna ca este activitate din partea administratiei publice locale si a consiliului local. La proiectul 
de rectificare buget, a observat ca s-au facut niste majorari la venituri , s-a incasat mai mult decat s-a 
prognozat la inceputul anului cand s-a facut bugetul. Suma de 108 mii lei a inteles ca e de la AFIR 
pentru terenul din curtea scolii,e de acord cu rectificarea de buget. Fata de ultimul punct (rabla 
locala), prin care spuneati sa acordam si noi acea suma de 600 lei pentru cei care vor sa predea 
masinile vechi pentru a accesa acest program,  era bine ca doamna contabila sa fi prins ceva la 
rectificare, o suma cat de mica, sa fie. 8 mii de lei daca prindea era bine ca sa aiba ce sa bugeteze, dar 
crede ca vor mai avea sedinte pentru rectificare. 
- la contul de executie- ea se face trimestrial ,nu are de obiectat, suntem de acord. 
- la imprumut - 13 miliarde bani vechi de imprumutat , are obiectiuni in sensul ca  dl.primar ne minte 
pe fata in sedinta consiliului local. Mai inainte se discuta si spunea ca aceasta suma va fi inapoiata de 
DelGaz Grid la finalizarea lucrarii.In proiectul de hotarare, la art.3 scrie “  Din bugetul local al comunei 
Casin se asigura integral plata : Serviciul anual al datoriei publice locale este pe 3 ani, deci pentru 30 luni 
si nu pentru 1 an de zile. Deci, valoarea contractului este de 1.300.000 lei, perioada de creditare este de 
30 luni , perioada de gratie 6 luni. Ce inseamna asta? 36 luni inseamna 3 ani. Iar ce mai scrie aici, 
probabil ca doamna Cojocaru a mai fost la o banca si s-a interesat de oferta, pe 3 ani , 2023, 2024, 2025, 
iar dobanda in final va ajunge probabil la 2 miliarde jumatate, probabil si mai mult ca stiti,ca rata 
inflatiei e variabila si nu o sa scada ci creste tot timpul, roborul se va majora tot timpul la credit. Vede ca 
e raportata la robor. Deci, nu este pe un an de zile este pe 3 ani si plata se face din bugetul local.O sa se 
aduca la cunostinta ca si el in calitate de primar, in 2015 am contractat un imprumut, dar intra-devar a 
contractat un imprumut de 2 miliarde jumatate pentru terenul de sport punct Tanase. Dar am incheiat 
contract cu AFIR Iasi pentru 100 mii de euro. Deci, era finantare suta la suta de la AFIR. Cand am inceput 
lucrarea nu am cerut avans de la AFIR, n-am avut bani, am fost nevoit sa facem imprumutul, imediat ce 
constructorul a facut lucrari in valoare de 2 miliarde jumatate s-a facut situatie de plata , s-au decontat  
la AFIR si banii au fost dati la banca.Asta insemnand 3 luni, nici dobanda nu s-a dat la banca.Acum 
vorbim de o perioada mai lunga si cu bani ce vor fi dati din bugetul local.Va aduc aminte ca in 2008 cand 
am preluat conducerea primariei impreuna, eu fiind viceprimar, domnul Curelea fiind primar, am gasit 
in bugetul local o suma de vreo 10 miliarde de lei aproximativ lasata de primarul Gosav. In 2020 cand 
am predat mandatul de primar am lasat o suma de vreo 20 miliarde lei necheltuiti , ca sa nu zic excedent 
bugetar, adica peste ca multa lume de acasa nu cunoaste acest termen. In 2012 cand ati predat mandatul 
de primar a fost tocmai pe invers, am preluat cu datorii la acel Camin de la Curita cu 2 contracte, unul 
incheiat bugetat partial si unul deloc pe care l-am si anulat in instanta . Basca, ati pus si penalitati de 
intarziere la zi de 1% pe zi. Adica ti-ai dat singur in cap! Cum sa pui penalitati de 1% pe zi  cand tu nu ai 
banii ? Ceea ce s-a ajuns la acele penalitati, la acei bani dati si in mandatul lui si in mandatul actual. A 
adus la cunostinta istoricul Caminului de la Curita si a pagubelor produse acolo si chiar va invit, daca 
credeti ca am vreo vina, public spune, sa I se faca o plangere penala , chiar doreste sa fie anchetat cu 
privire la Caminul de la Curita, acelor deficiente de acolo la care s-au achitat vreo 26 miliarde in plus 
fara a se face nicio lucrare. Cam asta este, suntem de acord cu extinderea de gaze de la Curita , indiferent 
de cati se vor bransa sau nu se vor bransa , dar era normal ca inainte de a se face licitatia si a se incheia 
contractul , sa veniti cu propuneri de imprumut., sa o analizam, sa o aprobam, aveati bani , faceati 
licitatia, incheiati contractul si lucrarea era bugetata. Daca nu aprobam, ce faceati atunci ? Ati fi incheiat 
contractul ! Daca consiliul local azi nu va aproba? Dar, cu siguranta va aproba ca consilierii PSD vor 
aproba asa cum le dictati dumneavoastra. Cam atat am avut de spus la acest punct . Voi trece mai 
departe. 
- cu Planul la SVSU e de acord; 
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- vede ca se face concesiunea pe 15 ani , are si doamna doctor o varsta si peste 5, 6, 8 ani iese la 
pensie. V-ati gandit bine ca doamna doctor nu va putea concesiona mai departe, dar sa nu avem 
probleme atunci. Nu crede ca vor avea pentru ca doamna doctor este casuneanca de-a noastra si este 
o doamna prin excelenta dar , se gandeste ca peroada este cam mare de 15 ani. I se pare ca perioada e 
prea mare. 
- cu stabilirea salariilor - nu ati zis nimic concret, adica la ce valoare au ajuns salariile functionarilor 

si nici salariul dumneavoastra. Intr-adevar in decembrie 2022 s-a dat legea 103 de Parlamentul 
Romaniei , pe 18 decembrie, prin care au stabilit ca de la 1 noiembrie incepand de la Presedintele 
Romaniei pana la ultimul primar, viceprimar din localitate din tara, cuantumul, coeficientul pe care 
il avea fiecare sa se inmulteasca cu suma de 2300 si nu cu 2080 lei. Acum s-a marit indemnizatia 
primarului cu 1 noiembrie 2022, bani din urma ii va lua prin dispozitie sau nu , este lege, primarul si 
viceprimarul. Acum, va aduc la cunostinta ca n-a vazut un proiect de hotarare cu privire la 
consilieri. Aveti de gand sa dati vreo dispozitie rectificativa prin care si consilierii locali care nu au 
o suma, o indemnizatie impusa printr-o suma ci au o indemnizatie impusa prin procent de 10% 
aprobat de consiliul local care este din indemnizatia primarului. Acum, daca v-a crescut 
dumneavoastra indemnizatia , automat, logic, normal si legal si consilierii locali ar trebui sa 
beneficieze din noiembrie de un rest de plata privind aceasta indemnizatie iar de la 1 mai toata 
lumea. Este si legal, are o scrisoare si de la sindicatul SCOR prin care am adus-o la cunostinta 
tuturor unitatilor administrativ teritoriale din tara , si da un exemplu, daca s-ar diminua indemnizatia 
primarului din noiembrie pana in aprilie si ar trebui sa dea inapoi, nu dadeau si consilierii ? Vede ca 
salariul domnului primar a ajuns la valoarea bruta de 10.350 lei , ia in mana vreo 6 mii si ceva de 
lei,, un salar care ar merita un primar care munceste si nu este nesimtit asa cum domnul primar 
Curelea spunea in campania electorala ca Soroiu are un salar nesimtit. Este un salar care, la costurile 
si cheltuielile din zilele de astazi nu rupe gura targului, zice el, dar cand vorbim si aducem 
informatii asupra altei persoane zic ca trebuie sa ne gandim ca poate si noi vom fi in locul lor.Vad 
ca domnul viceprimar va avea un salar de 8050 lei iar la functionari in functie de gradatie, ii duce 
intr-un fel ,ar fi comentarii, nu este facut chiar conform ierarhizarii , la probabil cum e doamna 
contabil, cum l-a intocmit, o sa apara discutii mai tarziu, va spun, la aceste anexe, la acest proiect de 
hotarare din partea colegilor din primarie.   

- urmatorul proiect de hotarare de pe ordinea de zi ,indicatorii tehnico-economici - trebuie sa faca 
intabularea bisericii si crede ca trebuie intai introdus in domeniul public si apoi dat in administrare 
parintelui, parohiei Curita. Asa a fost si contractul de donatie pe care l-am incheiat cu parintele 
Caciula ca atunci cand se termina sa fie inapoiat parohiei;  
- indexarea impozitelor si taxelor locale pe anul 2024 , da, intr-adevar indicele de inflatie acum, la 
ora asta este de 13,8 , e mare , ingreuneaza si cetatenii comunei Casin si primaria, salariile si pensiile 
au ramas la fel, au crescut si celelalte preturi la produse, la carburanti, energie s.a.m.d. dar eu nu sunt 
de acord cu majorarea din 2022 sa ajunga la acea cota de 1,65 . Asta inseamna ca un cetatean care si-
a platit impozitul pana la 31 martie 2022 va avea surpriza ca va mai avea de dat un rest de impozit. 
Cand va veni la primarie va mai trebui sa dea. 
      Doamna secretar general - intervine si spune ca nu este asa, nu se modifica nimic , trebuie facuta 
doar mentiune ca 1,65 cuprinde majorarea de 10%. Asta trebuia facut ca asa ne-a zis auditul. Dar, nu 
se mai mareste cu inca 10% . 
      Domnul Soroiu - dar nu s-a scris, nu s-a facut nicio rectificare  
      Doamna secretar general - scrie acolo, in tabel si apoi la steluta ca cuprinde marirea de 10%, 
rezultand 1,65. 
      Domnul Soroiu - trebuia facuta o hotarare rectificativa in sensul asta. 
      Doamna secretar general - este rectificativa asa. 
      Domnul Soroiu - nu este  
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      Doamna secretar general - ei, scrie ca este modificarea si completarea hotararii, cu steluta ca 
1,65 cuprinde majorarea de cei 10% . 
      Domnul Soroiu - doamna secretar general dati-mi voie sa … 
      Doamna secretar general - ati inteles gresit, asta este masura data de audit, ca hotararea sa 
cuprinda si mentiunea ca 1,65 cuprinde majorarea de 10% iar dupa mine, nici nu mai trebuia sa faca. 
      Domnul Soroiu - daca este asa atunci foarte bine, el n-a inteles bine si cetatenii nu vor mai da 
bani .Foarte bine ca nu vor mai da bani, n-are nimic impotriva.  
      Doamna secretar general - daca era majorat cu 10% atunci era 1,65 inmultit cu 10% , era 
altceva.Deci, acolo nu se modifica nimic, s-a facut doar o mentiune. 
    Domnul Soroiu - daca nu se modifica, foarte bine. 
- la registrul agricol - a vazut ca s-a constatat de catre dpoamna secretar ca probabil ca dansa a facut 
verificari la registru ca are obligativitatea prin functia ei si a fisei postului sa verifice activitatea 
registrului agricol . A observat niste greseli foarte grave : nu poti sa ai o pozitie deschisa la un 
cetatean fara sa ai CNP-ul, datele de identificare, cu respectarea GDPR. In multe localitati din taraau 
renuntat demult la registrul agricol pe format hartie si se lucreaza doar pe cel electronic.Oare la noi 
ce se asteapta? Mergem asa pana la calendele grecesti ? cand altii au renuntat la hartie si, repet, tin 
evidenta registrului agricol electronic si o tin chiar foarte, foarte bine. 
- cu ADIS-ul a vazut, vor sa faca , sa mareasca pretul la colectarea deseurilor, vom vedea ca azi e 
sedinta, cu ce pret vine, daca au aprobat sau daca nu au aprobat primarii din judet.Ca,m atat a avut de 
spus si inca o data spune ca vorbeste documentat pe baza de hartii , de documente, probe,si nu cu 
cuvinte in vant. Pe retelele de socializare Soroiu a facut, a dres. Daca facea ceva acum nu statea la 
masa cu dumneavoastra. Vor fi alegerile la anul, vom vedea ce concluzii au tras cetatenii comunei 
Casin in toti acesti 4 ani si, cam atat a avut de spus. 
    Domnul Rosu Constantin - in afara punctelor de pe ordinea de zi vroia sa il intrebe pe domnul 
primar de ce lucrarile de la Caminul Cultural Casin s-au sistat, pentru ca este intrebat de oamenii din 
sat si nu vrea sa dea un raspuns eronat.  
    Domnul  primar - buna intrebare. Vrea sa dea cateva raspunsuri. Atentie domnule consilier Soroiu, 
ca folositi cuvinte jignitoare si nefondate. E bine sa va abtineti , nu vrea sa intre in discutii 
nejustificate si abateri disciplionare, el este respectuos cu toata lumea, ce postati pe pagina 
dumneavoastra de socializare e treaba dumneavoastra, sunteti incoerent in ceea ce scrieti, nu duceti la 
bun sfarsit ideile dar faptul ca asta este subiectul dumneavoastra mai delicat din punctul 
dumneavoastra de vedere cu creditul pe care il facem cu extinderea retelei de gaze, el a spus si intr-o 
sedinta anterioara ca nu stia cu ce suma va castiga firma castigatoare . Credite ati facut si 
dumneavoastra in mandatele trecute si nu ati avut suta la suta ci 50% . astea sunt proiectele, unele 
sunt finantate 100%  si faptul ca am beneficiat de 12 km gratis de retea in comuna extindere 
Vlasca,Cot, Pochita, Cotul lui Briceag si acum inca 6 km Curita . Faptul ca trebuie sa plateasca si 
primaria , se vor recupera banii de la Del GazGrid la sfarsitul lucrarii .. 
    Domnul Soroiu - dar nu e adevarat ce spuneti, cati bani ?  
    Domnul primar - conform contractului, 25% din bani vor fi dati de Del Gaz….dar nu ma lasati sa 
termin…El propune ca cu banii de la DEl Gaz sa duca la bun sfarsit intr-un an de zile , fiindca mai 
avem nevoie de cofinantare pentru curtea scolii, mai avem proiecte care sunt finantate 100% la 
licitatie asfaltare . Si alte primarii au procedat la fel, au scos la licitatie, au suplimentat bugetul local, 
au facut credite, important este sa nu pierdem finantarea si sa nu amanam proiectele anii urmatori.Sa 
facem in acest an ce putem face, gaze, asfaltari. Cu salariul , am un salariu cum ati spus 
dumneavoastra nu exagerat si munca noastra aici, si eu si domnul vice si consilierii, si dumneavoastra 
ati spus la inceput ca sunt multe puncte pe ordinea de zi si activitatea este intensa in primarie si in 
comuna. Se lucreaza! Vremea ne-a tinut pe loc , ba a nins, ba a plouat intens, contractele le-am 
semnat, la Caminul Cultural constructorul a primit ordin de inceperea lucrarii, de la CNI , cand spune 
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CNI-ul lucrati, atunci lucreaza. Au venit sarbatorile pascale sau a nins in perioda respectiva, a plouat 
dupa sarbatori, astazi ne-am chinuit , am dezafectat centrala telefonica precum si Nicusor Misu si-a 
ridicat chioscul si a venit in ajutorul primariei sa dezafecteze centrala telefonica si sa o mute 2-3 
metri lateral , de luni, chiar daca este 1 mai constructorul va veni la munca si va duce lucrarea la bun 
sfarsit in functie de conditiile meteorologice.  La fel si la gaze, a cautat  o locuinta pentru cazarea 
constructorului de acolo dar daca nu gasim, vor cauta ei sa gaseasca o locuinta. Crede ca  in 4-6 luni 
se va finaliza si aceasta lucrare la gaze, va fi finalizata ca la anul sa poata beneficia si cei din satul 
Curita de aceasta utilitate necesara. Crede ca a cam raspuns la tot. 
    Domnul Soroiu - dar indemnizatia de consilier o acordati marita? 
    Domnul primar - da, si consilierii locali vor beneficia de marirea indemnizatiei. 
    Doamna secretar general - din aprilie  
Domnul Soroiu - cum doamna din aprilie, din urma  
Doamna secretar general - o sa analizam 
Domnul Soroiu - il intreaba pe domnul primar, daca nu ei fac un amendament pe care il vor depune 
la proiectul de hotarare privind salariile , au un drept castigat de lege, noi nu avem o suma cum au 
functionarii, noi avem procentul de 10% din indemnizatia primarului . Daca ii da 200 mii luam atat, 
daca iI da 10 mii luam atat. 
Domnul primar - vom analiza  
Domnul Soroiu - spuneti-ne acuma  
Domnul primar - in urma rapoartelor de specialitate ale doamnei secretar, contabil, vice , vom 
analiza  
Doamna secretar general - anexa C , adica la primari si viceprimari 
Domnul primar - mai are cineva ceva de spus? Vor mai fi licitatii, el are incredere si cu canalizarea, 
si cu asfaltarea  
Domnul Soroiu - este vorba de o suma modica, diferenta pe 5 luni (la indemnizatii consilieri), de 50 
mii lei, adica 250 lei de om, nu e o suma mare, colosala, dar primarul si viceprimarul vor lua,  
Domnul primar - aparatul de specialitate va face un referat si vom vedea. 
 
Se supun la vot proiectele de pe ordinea de zi si  se aproba cu 13 voturi “pentru”din 13  
consilieri prezenti proiectele de hotarare de pe ordinea de zi nr.1,2, 4,5,6,7,8,9,10,11,12,13 iar 
proiectul nr.3 (imprumutul) se adopta cu 7 voturi “pentru”(PSD) si 6 “abtineri”(PNL). Cu 
indemnizatia consilierilor - recalcularea este altceva. 
Doamna secretar general - il intreaba pe domnul Soroiu daca la primaria unde lucreaza se 
recalculeaza salariile ?   
Domnul Soroiu - sigur, la consilieriii locali si functionarii publici. Acolo sunt coeficienti de 
ierarhizare si .. 
Doamna secretar general - legea nu se aplica retroactiv 
Domnul Soroiu - legea este data in decembrie cu aplicare din 1 noiembrie, nu e retroactiv? 
Doamna secretar general - da, dar numai pentru primari si viceprimari prin lege. Dar, haideti 
sa nu mai discutam, vom analiza. 
Domnul Soroiu - el atata intreaba, daca se diminueaza salariul primarului, nu se diminueaza si 
cei 10% ?  
Doamna secretar general - vom analiza  
  
Drept pentru care am incheiat prezentul proces-verbal. 
 
           Presedinte de sedinta,                                                                        Secretar General,    
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      Rentea Georgiana-Mirela                                                               Popescu Monica - Florinela                                                                                                                                                                                                                                                                                                                
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	Incheiat astazi 26.04.2023,ora 10,00  in sedinta ordinara a Consiliului local a comunei Casin,judetul Bacau,convocata in baza Dispozitiei nr.85/21.04.2023 data de Primarul comunei Casin.Procedura de convocare a consiliului local s-a facut i...
	Sedinta se desfasoara la sediul Consiliului local ,la ora 10,00.
	Sedinta consiliului local se desfasoara legal in prezenta majoritatii consilierilor locali in functie. Prezenta consilierilor este inregistrata in condica de prezenta, tinuta de secretarul general al comunei.
	La sedinta au participat 13  consilieri din cei 13 in functie. Presedinte de sedinta este ales doamna Rentea Georgiana-Mirela,  pe o perioada de trei luni :  februarie, martie, aprilie 2023 .
	Secretarul general al comunei  supune la vot procesul-verbal al sedintei anterioare, din data de 23.03.2023 si acesta se aproba in unanimitate cu 13 voturi.
	I se da cuvantul d-lui primar sa prezinte ordinea de zi a sedintei, iar presedintii comisiilor de specialitate prezinta raportul de avizare la fiecare proiect de hotarare .
	1.Proiect de hotarare privind rectificarea bugetului local. Initiator : primar.
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate contabil Cojocaru Marcela;
	- raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	2.Proiect de hotarare privind aprobarea contului de executie bugetara pe trimestrul I din anul 2023 al comunei Casin, judetul Bacau. Initiator : primar.
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate contabil Cojocaru Marcela;
	- raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	3.Proiect de hotarare privind aprobarea contractarii unui imprumut in valoare de 1.300.000 lei. Initiator : primar.
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate contabil Cojocaru Marcela;
	- raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	4.Proiect de hotarare privind aprobarea  ,, Planului anual si de perspectiva pentru asigurarea resurselor umane ,materiale si financiare destinate prevenirii si gestionarii situatiilor de urgenta “al comunei CASIN. Initiator : primar.
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate sef SVSU Gosav Ionut
	- raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	- raportul comisiei pentru  administratie publica,juridica,apararea ordinii  si linistii publice ,a drepturilor cetatenilor;
	5.Proiectul de hotarare privind  aprobarea concesionarii prin negociere directa in beneficiul doctorului uman Huzum-Comanici Mariana a doua spatii din imobilul ‘’  Dispensar uman medical ‘’ din sat Casin, comuna Casin, judetul Bacau  utilizate in scop...
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate consilier juridic Radu Maria-Daniela;
	- raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	6.Proiect de hotarare privind stabilirea salariilor de baza pentru functionarii publici si personalul contractual din  cadrul familiei ocupationale “Administratie”din aparatul  de specialitate al primarului  comunei Casin, judetul Bacau. Initiator : p...
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate secretar general
	- raportul comisiei pentru  administratie publica,juridica,apararea ordinii  si linistii publice ,a drepturilor cetatenilor;
	-  raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	7.Proiect de hotarare privind aprobarea actualizarii indicatorilor tehnico-economici de la obiectivul “Construire Biserica Ortodoxa “Nasterea Maicii Domnului si Sfanta Mucenita Sofia” sat Curita, comuna Casin, judetul Bacau, conform Ordonantei nr.15/2...
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate consilier achizitii publice, doamna Magureanu Mihaela;
	- raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	8. Proiect de hotarare privind indexarea impozitelor si taxelor locale pentru anul 2024. Initiator : primar.
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate inspector Ticuleanu Luminita;
	- raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	9.Proiect de hotarare privind modificarea si completarea HCL nr.80/15.12.2021 privind majorarea impozitelor si taxelor locale pe anul 2022. Initiator : primar.
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate inspector Ticuleanu Luminita;
	- raportul comisiei  pentru programe de dezvoltare economico-sociala,buget finante, administrarea domeniului public si privat al comunei, agricultura, gospodarie comunala, protectia mediului,servicii si comert;
	10.Proiect de hotarare privind analiza stadiului de  inscriere a  datelor in registrul agricol  si a stabilirii masurilor pentru eficientizarea acestei activitati . Initiator : primar.
	Materiale : - referat aprobare primar
	- raport specialitate secretar general
	- raportul comisiei pentru  administratie publica,juridica,apararea ordinii  si linistii publice ,a drepturilor cetatenilor;
	Se suplimenteaza ordinea de zi cu :
	11.Proiect de hotarare privind respingerea modificării/ajustării tarifelor propuse de către S.C. COMPANIA ROMPREST SERVICE S.A., de către UAT-urile membre, parte  în contractul de concesionare pentru delegarea gestiunii serviciilor de colectare și tra...
	12. Proiect de hotarare privind includerea teritoriului UAT COMUNA CASIN in parteneriatul LEADER „GAL VALEA TROTUSULUI ”  pentru implementarea  Strategiei de Dezvoltare Locala  cu finanțare prin Planul Strategic  2023-2027. Initiator : primar.
	13.privind aprobarea participării Unității Administrativ Teritoriale comuna Cașin la “Programul privind casarea autovehiculelor uzate”
	Ordinea de zi suplimentata se supune aprobarii si aceasta se aproba cu unanimitate de voturi.
	Domnul Slabu cere voie sa plece deoarece are niste probleme in familie de sanatate. Este de acord cu toate punctele de pe ordinea de zi. Se aproba.
	Domnul primar - mai aduce cateva lamuriri :
	- la proiectul cu imprumutul face precizarea ca vrea sa termine lucrarea - gaze in Curita, anul acesta. Daca nu avea acele executari silite de achitat dar, ca sa nu mai prelungeasca si in anul urmator , ca nu stia cine va castiga licitatia la gaze , c...
	- la proiectul cu concesionarea dispensarului uman, doamna doctor Huzum isi doreste sa deschida un punct de lucru la Casin si este in beneficiul cetatenilor sa avem medic de familie.
	Domnul Soroiu - il intrerupe si il intreaba , daca tot e la punctul asta, pe cati ani  intentioneaza sa concesioneze spatiul din dispensar. I se raspunde 15 ani.
	Continua domnul primar :  la proiectul cu modificarea HCL privind impozitele si taxele locale pe anul 2022 nu se modifica nimic, doar ca auditul ne-a pus sa facem o mentiune ca taxa pe cladire  cuprinde si majorarea cu 10% rezultand coeficientul ...
	- la proiectul cu analiza registrelor agricole, mai mentioneaza ca mai e de completat cu denumiri de strazi, CNP-uri, prenumele trecut incorect, initiala tatalui nu este intotdeauna trecut,lipsa semnaturi declarant,capitole necompletate, etc….o sa com...
	Doamna presedinte de sedinta - da cuvantul la dezbaterea proiectelor de hotarare si inscrierea la cuvant.
	Domnul Soroiu - Astazi pe ordinea de zi s-au adunat multe proiecte, adurat destul de mult, asta inseamna ca este activitate din partea administratiei publice locale si a consiliului local. La proiectul de rectificare buget, a observat ca s-au fac...
	- la contul de executie- ea se face trimestrial ,nu are de obiectat, suntem de acord.
	- la imprumut - 13 miliarde bani vechi de imprumutat , are obiectiuni in sensul ca  dl.primar ne minte pe fata in sedinta consiliului local. Mai inainte se discuta si spunea ca aceasta suma va fi inapoiata de DelGaz Grid la finalizarea lucrarii.In pro...
	- cu Planul la SVSU e de acord;
	- vede ca se face concesiunea pe 15 ani , are si doamna doctor o varsta si peste 5, 6, 8 ani iese la pensie. V-ati gandit bine ca doamna doctor nu va putea concesiona mai departe, dar sa nu avem probleme atunci. Nu crede ca vor avea pentru ca doamna d...
	- cu stabilirea salariilor - nu ati zis nimic concret, adica la ce valoare au ajuns salariile functionarilor si nici salariul dumneavoastra. Intr-adevar in decembrie 2022 s-a dat legea 103 de Parlamentul Romaniei , pe 18 decembrie, prin care au stabil...
	- urmatorul proiect de hotarare de pe ordinea de zi ,indicatorii tehnico-economici - trebuie sa faca intabularea bisericii si crede ca trebuie intai introdus in domeniul public si apoi dat in administrare parintelui, parohiei Curita. Asa a fost si con...
	- indexarea impozitelor si taxelor locale pe anul 2024 , da, intr-adevar indicele de inflatie acum, la ora asta este de 13,8 , e mare , ingreuneaza si cetatenii comunei Casin si primaria, salariile si pensiile au ramas la fel, au crescut si celelalte ...
	Doamna secretar general - intervine si spune ca nu este asa, nu se modifica nimic , trebuie facuta doar mentiune ca 1,65 cuprinde majorarea de 10%. Asta trebuia facut ca asa ne-a zis auditul. Dar, nu se mai mareste cu inca 10% .
	Domnul Soroiu - dar nu s-a scris, nu s-a facut nicio rectificare
	Doamna secretar general - scrie acolo, in tabel si apoi la steluta ca cuprinde marirea de 10%, rezultand 1,65.
	Domnul Soroiu - trebuia facuta o hotarare rectificativa in sensul asta.
	Doamna secretar general - este rectificativa asa.
	Domnul Soroiu - nu este
	Doamna secretar general - ei, scrie ca este modificarea si completarea hotararii, cu steluta ca 1,65 cuprinde majorarea de cei 10% .
	Domnul Soroiu - doamna secretar general dati-mi voie sa …
	Doamna secretar general - ati inteles gresit, asta este masura data de audit, ca hotararea sa cuprinda si mentiunea ca 1,65 cuprinde majorarea de 10% iar dupa mine, nici nu mai trebuia sa faca.
	Domnul Soroiu - daca este asa atunci foarte bine, el n-a inteles bine si cetatenii nu vor mai da bani .Foarte bine ca nu vor mai da bani, n-are nimic impotriva.
	Doamna secretar general - daca era majorat cu 10% atunci era 1,65 inmultit cu 10% , era altceva.Deci, acolo nu se modifica nimic, s-a facut doar o mentiune.
	Domnul Soroiu - daca nu se modifica, foarte bine.
	- la registrul agricol - a vazut ca s-a constatat de catre dpoamna secretar ca probabil ca dansa a facut verificari la registru ca are obligativitatea prin functia ei si a fisei postului sa verifice activitatea registrului agricol . A observat niste g...
	- cu ADIS-ul a vazut, vor sa faca , sa mareasca pretul la colectarea deseurilor, vom vedea ca azi e sedinta, cu ce pret vine, daca au aprobat sau daca nu au aprobat primarii din judet.Ca,m atat a avut de spus si inca o data spune ca vorbeste documenta...
	Domnul Rosu Constantin - in afara punctelor de pe ordinea de zi vroia sa il intrebe pe domnul primar de ce lucrarile de la Caminul Cultural Casin s-au sistat, pentru ca este intrebat de oamenii din sat si nu vrea sa dea un raspuns eronat.
	Domnul  primar - buna intrebare. Vrea sa dea cateva raspunsuri. Atentie domnule consilier Soroiu, ca folositi cuvinte jignitoare si nefondate. E bine sa va abtineti , nu vrea sa intre in discutii nejustificate si abateri disciplionare, el este res...
	Domnul Soroiu - dar nu e adevarat ce spuneti, cati bani ?
	Domnul primar - conform contractului, 25% din bani vor fi dati de Del Gaz….dar nu ma lasati sa termin…El propune ca cu banii de la DEl Gaz sa duca la bun sfarsit intr-un an de zile , fiindca mai avem nevoie de cofinantare pentru curtea scolii, mai...
	Domnul Soroiu - dar indemnizatia de consilier o acordati marita?
	Domnul primar - da, si consilierii locali vor beneficia de marirea indemnizatiei.
	Doamna secretar general - din aprilie
	Domnul Soroiu - cum doamna din aprilie, din urma
	Doamna secretar general - o sa analizam
	Domnul Soroiu - il intreaba pe domnul primar, daca nu ei fac un amendament pe care il vor depune la proiectul de hotarare privind salariile , au un drept castigat de lege, noi nu avem o suma cum au functionarii, noi avem procentul de 10% din indemniza...
	Domnul primar - vom analiza
	Domnul Soroiu - spuneti-ne acuma
	Domnul primar - in urma rapoartelor de specialitate ale doamnei secretar, contabil, vice , vom analiza
	Doamna secretar general - anexa C , adica la primari si viceprimari
	Domnul primar - mai are cineva ceva de spus? Vor mai fi licitatii, el are incredere si cu canalizarea, si cu asfaltarea
	Domnul Soroiu - este vorba de o suma modica, diferenta pe 5 luni (la indemnizatii consilieri), de 50 mii lei, adica 250 lei de om, nu e o suma mare, colosala, dar primarul si viceprimarul vor lua,
	Domnul primar - aparatul de specialitate va face un referat si vom vedea.
	Se supun la vot proiectele de pe ordinea de zi si  se aproba cu 13 voturi “pentru”din 13
	consilieri prezenti proiectele de hotarare de pe ordinea de zi nr.1,2, 4,5,6,7,8,9,10,11,12,13 iar proiectul nr.3 (imprumutul) se adopta cu 7 voturi “pentru”(PSD) si 6 “abtineri”(PNL). Cu indemnizatia consilierilor - recalcularea este altceva.
	Doamna secretar general - il intreaba pe domnul Soroiu daca la primaria unde lucreaza se recalculeaza salariile ?
	Domnul Soroiu - sigur, la consilieriii locali si functionarii publici. Acolo sunt coeficienti de ierarhizare si ..
	Doamna secretar general - legea nu se aplica retroactiv
	Domnul Soroiu - legea este data in decembrie cu aplicare din 1 noiembrie, nu e retroactiv?
	Doamna secretar general - da, dar numai pentru primari si viceprimari prin lege. Dar, haideti sa nu mai discutam, vom analiza.
	Domnul Soroiu - el atata intreaba, daca se diminueaza salariul primarului, nu se diminueaza si cei 10% ?
	Doamna secretar general - vom analiza
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